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Asfalttinormitoimikunta - kokous 2/2018 

 

Aika Torstai 13.9.2018 kello 9:00 – 12:00 

Paikka Liikennevirasto, Pasila 

Osallistujat Pirjo Kuula, TTY, puheenjohtaja 
Tomi Laine, Helsingin kaupunki, sihteeri 
Katri Eskola, Liikennevirasto 
Markus Simonen, Keski-Suomen ELY-keskus 
Jussi Tuominen, NCC Industry Oy 
Riku Tujunen, NCC Industry Oy 
Henri Väisänen, YIT Infra Oy 
Matti Järvi, Inspecta Sertifiointi Oy 
Juhani Tirkkonen, Turun kaupunki 

Poissa: 
Mikko Mäkelä, Asfalttikallio Oy 
Vesa Laitinen, YIT infra Oy 
Juha Laurila, Infra ry 
Helena Remes, Nynas Oy 
Reijo Hiukka, Skanska Asfaltti Oy 
Petri Sikanen, SL Asfaltti Oy 
Antti Kuosmanen Nynas Oy 
 

1 Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja Pirjo Kuula avasi kokouksen 9:25. 

2 Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Käytiin läpi edellisen kokouksen pöytäkirja. Pöytäkirja hyväksyttiin. 

3 Ilmoitusasiat 

Helena Remes on äitiyslomalla ja hänen tilallaan on Antti Kuosmanen. 

PANK ry:n hallituksen pöytäkirjassa mainitaan pyyntö normitoimikunnalle sel-
vittää Asfalttinormien 2017 käännöstyön tarvetta ja kustannuksia. Normitoi-
mikunnalle ei ole vielä tullut pyyntöä, joten normitoimikunta ei ryhdy vielä 
toimenpiteisiin. 

Tomi Laine on siirtynyt Helsingin kaupungilla toiseen työtehtävään ja jää pois 
Asfalttinormitoimikunnasta mahdollisesti vuodenvaihteessa. 

4 Asfalttinormit 2017 

Asfalttinormien ensimmäinen painos on myyty loppuun. Toinen painos 750 kpl 
on painettu ja toimitettu Rakennustietoon. 

PANK ry:n kotisivuilla on yhteenveto 1. painokseen tehdyistä painovirhekor-
jauksista. 

Asfalttinormin kohtaa 4.2. Massamäärä täydennetään lisäämällä PAB-
päällystysteille ja ABT-päällysteille tyhjätila prosentit, joita käytetään päällys-
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teen tiheyden laskennassa. PAB-päällysteillä käytetään tyhjätilana 2 % ja ABT-
päällysteillä 4 %.  Muutos tehdään seuraavaan korjauslehteen. 

Keskusteltiin kiviainesten testaustiheyksistä. Kiviainestoimittajalta saadun pa-
lautteen mukaan normin sivun 87 viimeinen kappale on ristiriidassa normin 
kohdan 8.3.1 kanssa. Normitoimikunnan mielestä ristiriitaa ei ole, kun nouda-
tetaan lukua 8.3.1. Tekstissä viitataan virheellisesti taulukkoon 47. Kiviainesten 
suositellut testaustiheyden on kerrottu taulukossa 49. Tekstiin korjataan tau-
lukon numero ja samalla tarkennetaan tekstiä. 

Keskusteltiin asfalttipäällysteen paksuuden ylärajojen tarpeellisuudesta, koska 
paksuuden alarajat on määritelty. Tähän ei tehty muutosta. 

Luvun 4 Valmiin päällysteen laatuvaatimukset taulukkoa 4 muutettiin normin 
uudistuksen yhteydessä, jolloin taulukosta poistettiin keskiarvosarake. Kes-
kiarvoja kuitenkin käytetään. Normiin ei vielä tehdä muutosta. Kyseistä nor-
min lukua on mietittävä kokonaisuutena ennen sen muuttamista. Pirjo tekee 
asiasta ehdotuksen seuraavaan kokoukseen. 

5 En-standardien tilanne 

Kiviainesstandardi on ollut Formal Votessa. Kaikki osallistujat hyväksyivät sen, 
mutta CEN:n konsultti ei. Asiaa käsitellään TC154:n kokouksessa lokakuun 
alussa. Uusi standardi on mahdollista saada käyttöön aikaisintaan parin vuo-
den päästä. 

6 PANK strategiaseminaari 4.10.2018 (kehittämistarpeiden pohdintaa) 

Mahdollisina kehittämiskohteita voisivat olla Prall- ja Wheel track-testit, asfal-
tin uusiokäyttö, paikka dokumenteille ja tietojen jakamiseen esimerkiksi kokei-
lu kohteita sekä PANK ry:n kotisivut. 

7 Muut asiat 

- 

8 Seuraava kokous 

Torstaina 8.11.2018 klo 8.30. Kokous on yhteinen PANK ry:n laboratoriotoimi-
kunnan kanssa. Paikkana on Scandic Grand Marina Katajanokalla. 

9 Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja Pirjo Kuula päätti kokouksen 11:55.  

Helsinki 25.9.2018 

  Tomi Laine 

Tehtävälista 

Normien korjaukset- Pirjo 

 
Jakelu: 

  Asfalttinormitoimikunnan jäsenet 
  T. Vasama, Uudenmaan ELY-keskus 
  H. Jämsä, Infra ry 
  S. Petäjä, Liikennevirasto 


